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PROTOKÓŁ NR XXXI/2021 
z Sesji Rady Gminy Lipka 

odbytej dnia 29 października 2021 roku 
w  Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce 

 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1445   
 
Udział wzięli: 
 

• 13  radnych    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
     • 14 sołtysów  
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
     • Zaproszeni goście 
Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
Przemysław Kurdzieko Wójt Gminy Lipka 
Anna Orzechowska  Sekretarz Gminy Lipka 
Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 
 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia trzydziestej pierwszej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr 

Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, Panią Sekretarz Annę 

Orzechowską, Panią Skarbnik Barbarę Marzec, wszystkich radnych, sołtysów, dyrektorów 

placówek oświatowych oraz pracowników Urzędu Gminy Lipka. 

 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
  
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu z dnia 22 
października 2021 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są propozycje jego 
zmiany? Wójt zawnioskował o wprowadzenie zmian do porządku obrad tj. dodanie do pkt 9 
lit. i – uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości Lipka w rejonie ulic Szkolnej i Kościuszki. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
 „za”                13 głosów  (nieobecny M. Adamowska, M. Chabros) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne. 
 
1305 Radna Kaszubowska przybyła na Sesję Rady Gminy Lipka 
 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z XXX Sesji Rady 
Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady- pokój nr 1. Został również 
przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie wpłynęły uwagi do 
protokołu, w związku z tym zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem. 
„za”   13 głosów  (nieobecny M. Adamowska, M. Chabros) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy Lipka  Nr XXX/21.  
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne. 
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka                                                       
z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pan Paweł Tuschik poinformował 
wszystkich, że wszystkie stałe komisje obradowały na komisji wspólnej w dniu 28 października 
2021 roku. 

Następnie radny Ryszard Pacholik poinformował, że 22 października 2021 roku 
obradowała Komisja Rewizyjna, podczas której radni omawiali: 

• Zapoznanie się z informacją o stanie zaawansowania realizacji zadań inwestycyjnych i 
remontowych zaplanowanych na 2021 rok.  

• Zapoznanie się z informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 
roku.  

• Terenowa kontrola wykonywanych inwestycji i remontów w 2021 roku. 
  Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak poinformowała 
radnych, że uczestniczyła w społecznej radzie szpitala. Wspomniała, że podczas spotkania 
wspomniano o braku kadrowym lekarzy w szpitalu powiatowym w Złotowie.  

       Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko poinformował radnych, że otrzymaliśmy 
dofinansowanie - POLSKI ŁAD  

• Utworzenie Centrum Sportowo-Turystycznego Łąkie 4 500 000 zł. Wójt dodał, że w 
ramach projektu powstaną: boisko wielofunkcyjne, zostanie zbudowany pomost na 
plaży, letnie kino, wypożyczalnia sprzętu wodnego, domki letniskowe.  

• Przebudowa dróg dojazdowych do placówek oświatowych w Gminie Lipka - m. 
Nowe Potulice 2 850 000 zł. Wójt dodał, że wkład własny wyniesie 5%. Nastąpi prze-
budowanie drogi od skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 188 (uzupełnienie asfaltu  
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ok. 1 km) natomiast na pozostałym odcinku drogi będzie wykonany remont (ok. 3 
km). Włodarz Gminy dodał, że pod koniec roku zostanie ogłoszony przetarg.  
Wójt wspomniał również, że są realizowane projekty:  
- Zakup i montaż paneli fotowoltaicznych na OSP Lipka’’ dofinansowanie w kwocie 
30.000 z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu, całkowity koszt realizacji 39.900,00. Umowa z Wykonawcą podpisana zo-
stała dnia 19 października 2021r., termin wykonania inwestycji do dnia 30 listopada 
2021r.  
- Przebudowa drogi Leśnej – roboty budowlane w trakcie realizacji, termin zakoń-
czenia prac do 30.11.2021r. – Komisja Rewizyjna oceniła w terenie wykonanie prac.  
- Opracowanie dokumentacji na salę widowiskowo- kinową w GOK Lipka- realizacja 
projektu do dnia 15 listopada 2021 r.  

Wójt poinformował radnych, że będą składane następujące wnioski:  
-  Konkurs Grantowy Cyfrowa Gmina -Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich 
w rozwoju cyfrowym –„Granty PPGR”- do dnia 5 listopada 2021r.  Gmina Lipka złoży 
wniosek o grant na realizację ww. zadania. Termin realizacji zadania w przypadku 
otrzymania dofinansowanie 10 miesięcy. Do dnia 28 października ( czwartek) wpły-
nęło 240 oświadczeń. 

Włodarz Gminy poinformował radnych, że 5 listopada 2021 roku Przedszkole Gminne 
w Lipce będzie obchodziło jubileusz 75-lecia. 

Następnie Wójt poinformował, że 11 listopada będziemy obchodzić Narodowe Święto 
Niepodległości, po mszy zostaną uroczyście złożone kwiaty pod pomnik, następnie po południu 
odbędzie się biesiada patriotyczna.  

Kolejno Wójt poinformował wszystkich zgromadzonych, że została wypłacona dotacja 
rolnikom na zwrot podatku akcyzowego.  

Wójt powiedział, że udało się wspólnie z powiatem wykonać nawierzchnię drogi do 
miejscowości Trudna. Wójt podziękował Staroście za współpracę.  

Następnie Wójt wspomniał, że w Wielkim Buczku została zakończona praca drogi do 
Werska w ramach FOGR oraz został wykonany remont stołówki szkolnej w SP Lipka.  

Wójt powiedział , że został powiększony cmentarz komunalny, zostanie sporządzony 
plan cmentarza oraz planujemy, aby powstało kolumbarium.  

Na koniec Wójt poinformował, że w ramach projektu Poznaj Polskę nasze placówki 
oświatowe otrzymały 55.000 zł na organizacje wycieczek szkolnych. Wójt kończąc swoją 
wypowiedź poinformował, że został ogłoszony konkurs na dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury w Lipce.  

Następnie Starosta Złotowski Ryszard Goławski podziękował i pogratulował Wójtowi 
wniosków, które przeszły w ramach Polskiego Ładu. Starosta wspomniał, że powiat złotowski 
otrzymał 57 mln. na inwestycje. Starosta poinformował, że powiat będzie modernizował                  
i remontował budynek szkoły na 8 marca, oraz robił drogę Borucino-Podgaje. Starosta 
powiedział, że  9 listopada będzie kolejny nabór wniosków i starostwo będzie składać wnioski 
na drogę z Werska do Zakrzewa oraz na drugi etap modernizacji szkoły na ulicy 8 Marca, będzie 
budowane boisko wielofunkcyjne.  

Kolejno Starosta poinformował radnych, że szpital funkcjonuje nadal, oddział 
ratunkowy działa, a od 2 listopada jest nowy ordynator SOR. Starosta zdementował plotki na 
temat likwidacji oddziału psychiatrycznego, potwierdził, że oddział nadal będzie funkcjonował. 
Wspomniał również, że trwają inwestycje w szpitalu, powstała nowoczesna sterylizatornia.  

Starosta podziękował za wspólną inwestycję – droga Łąkie – Trudna. Droga nie jest 
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jeszcze oddana, są do dokończenia pobocza. Starosta dodał, że obecnie jest robiony chodnik 
na ulicy Jesionowej, który bardzo ładnie się wkomponował w otoczenie.  

Na koniec swojej wypowiedzi Starosta powiedział, że pamięta o drogach Batorowo-
Białobłocie. Stwierdził, że są to mniejsze inwestycje i powiat powinien sobie z tym poradzić 
finansowo, a jeżeli nie to na pewno zwróci się o wsparcie do Gminy Lipka. Wspomniał również, 
że ma na uwadze drogę od cegielni w Małym Buczku do ronda. Dodał, że obecnie są łatane 
dziury w drogach powiatowych i będą wycinane zakrzaczenia wzdłuż dróg powiatowych.  
 
6. Informacja ze złożonych oświadczeń majątkowych.  
  
Pani Sekretarz Anna Orzechowska poinformowała wszystkich zgromadzonych na sesji, że do 30 
kwietnia radni, przewodniczący, dyrektorzy oraz pracownicy byli zobowiązani do złożenia 
oświadczeń majątkowych. Wszyscy prawidłowo złożyli oświadczenia.  

 
7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  
 

• Radny Ryszard Pacholik wspomniał o problemie ogólnopolskim z fotowoltaiką. Przepisy 
mówią o napięciu od 203V do 220V. Miała zostać zmodernizowana linia energetyczna, 
a jak wiadomo nic nie zostało zrobione. Wzrasta ilość instalacji urządzeń 
fotowoltaicznych i robi się problem z energią jak jest wyłączone urządzenie 
produkujące tą energię. Radny poprosił Wójta i Starostę, aby wspominać o tym na 
wszelkich spotkaniach.  

• Starosta wspomniał, że sieć jest nieprzygotowana, zdarzają się przepięcia, jak jest 240V 
to sieć się wyłącza. Starosta dodał, że sieć powinna być zmodernizowana, ale jak będzie 
miał spotkanie w energetyce, to na pewno poruszy ten temat.  

• Wójt powiedział, że jest to problem ogólnopolski. Jako Gmina stawiamy na odnawialne 
źródła energii i też nas to wszystko niepokoi. Wójt dodał, że spotkał się z dyrektorem 
Enea. Gmina pomagała w poszukiwaniu działki na GPZ. Enea zakupiła działkę na ten cel, 
obecnie trwają prace projektowe. Budowa ma powstać do końca 2022 roku takie 
zapewnienia były ze strony Enea. Wójt dodał, że ma nadzieję, że dojdzie do 
szczęśliwego zakończenia.  
 
 

8. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.  

• Sołtys Bługowa zapytał się czy jest możliwość zatrudnienia endokrynologa w szpitalu 

powiatowym w Złotowie? Sołtys wspomniał, że problem z ustaleniem terminu wizyty, 

pomimo tego, że w Złotowie jest trzech takich specjalistów.  

• Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko  złożył życzenia z okazji zbliżających się 62 uro-

dzin Staroście Ryszardowi Goławskiemu. Wójt wręczył Staroście kwiaty oraz drobny 

upominek.  

Odpowiedzi Starosty Złotowskiego na zadane pytania 

• Starosta poinformował sołtysa Gliwę, że to nie jest takie proste, ponieważ brakuje le-

karzy specjalistów. Starosta dodał, że brakuje również okulistów. Może inaczej byłoby 
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jak by była poradnia, jesteśmy małym szpitalem i nie wiadomo czy NFZ pozwoliłby na 

uruchomienie takiej poradni.  

• Na koniec Starosta podziękował za dwudziestoletnią współpracę z powiatem oraz za 

pamięć i życzenia urodzinowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka ogłosił przerwę od godziny 1350-1405. 

 
9. Podjęcie uchwal w sprawie:  
 

a) uchwalenia „Rocznego Programu współpracy Gminy Lipka z organizacjami pozarzą-
dowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r.o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok” 

 
 

Pani Sekretarz poinformowała radnych, że ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działal-
ności pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na organy administracji publicznej obo-
wiązek uchwalania corocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz in-
nymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy w terminie do dnia 30 listopada roku 
poprzedzającego okres obowiązywania programu. 

Program powstał na bazie aktualnie obowiązującego Programu współpracy Gminy Lipka  
z organizacjami pozarządowymi na rok 2021 oraz na podstawie otrzymanych od organiza-

cji pozarządowych propozycji zadań planowanych do realizacji na rzecz mieszkańców Gminy 
Lipka w 2022 r.  

Program współpracy na 2022 r. stanowi dokument określający cele, zasady, przedmiot i 
formy współpracy, a także priorytetowe zadania publiczne realizowane w ramach współpracy 
Gminy Lipka z Podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz jej miesz-
kańców. Program jest istotnym elementem lokalnej polityki społecznej i finansowej Gminy 
oraz wyrazem zaangażowania samorządu i organizacji pozarządowych w tworzenie optymal-
nego planu współdziałania na zasadach uczciwej konkurencji i jawności, jest również doku-
mentem określającym ramy wzajemnej współpracy dla dobra i rozwoju lokalnej społeczności. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 7  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/248/21 w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu współpracy Gminy 
Lipka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2022 rok” stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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b) podatku od nieruchomości 

 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas Komisji Wspólnej. Proponuje się wzrost podatku od nieruchomości o 
3,69%. Podatek rolny wzrost o 5%, natomiast podatek leśny wzrost o 7,83%.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 9  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/249/21 w sprawie podatku od nieruchomości stanowi załącznik  nr 10 do 
niniejszego protokołu.  
 

c) ustalenia wysokości rocznej stawki podatku od środków transportowych 

 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że w 2022 roku proponuje się 

regulację stawek podatku od środków transportowych obowiązujących niezmiennie od 2017 
roku, co jest podyktowane wzrostem wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych. 
Proponowane w projekcie uchwały wysokości stawek podatku od środków transportowych 
mieszczą się w granicach ustawowej stawki minimalnej oraz ustawowej stawki górnej 
przedmiotowego podatku. Proponuje się wzrost o 3,5%. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym za-
proponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  

„za”  13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 11  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/250/21 w sprawie ustalenia wysokości rocznej stawki podatku od 
środków transportowych stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 
d) ustalenia wysokości opłat za pobyt, warunków częściowego zwolnienia od ponosze-

nia opłat oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w 
Żłobku Gminnym w Lipce 
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Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że opłaty, o których mowa w 
uchwale, wnoszone są przez rodziców, opiekuna prawnego dziecka lub innej osoby, której sąd 
przyznał opiekę nad dzieckiem z tytułu korzystania ze żłobka na rzecz Gminy.  

Mając na uwadze prawidłowy poziom funkcjonowania Żłobka Gminnego w Lipce, ustalenie 
opłat na wskazanym poziomie oraz podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  

Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym za-

proponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”  13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 13  – głosowanie imienne.  
 

Uchwała nr XXXI/251/21 w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt, warunków 
częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty 
za wyżywienie dziecka w Żłobku Gminnym w Lipce stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. 

 
 

e) zmiany uchwały nr XXVII/225/21 Rady Gminy Lipka z dnia 30 kwietnia 2021 roku  w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego dla nieruchomości położonych wokół Jeziora Miejskiego w Debrznie  w 
granicach Gminy Lipka 

 

Wójt Przemysław Kurdzieko omówił projekt uchwały. Wspomniał, że przedmiotowa 
zmiana uchwały wynika z konieczności zapewnienia dojazdu technicznego do projektowanej 
wzdłuż Jeziora Miejskiego w Debrznie ścieżki pieszo – rowerowej. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 15  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/252/21 w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/225/21 Rady Gminy Lipka z 
dnia 30 kwietnia 2021 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości położonych wokół Jeziora Miejskiego 
w Debrznie  w granicach Gminy Lipka stanowi załącznik  nr 16 do niniejszego protokołu.  
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f) o wyrażeniu zgody na współtworzenie przez Gminę Lipka Stowarzyszenia „Partnerstwo dla 
rozwoju Krajny” 
 

Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że zgodnie z przepisami art. 18 
ust. 2 pkt 12 oraz art. 84 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 
z 2021 r. poz. 1372) Rada Gminy Lipka jest uprawniona do tworzenia i przystąpienia do 
stowarzyszenia. Wolą Gminy Lipka jest współtworzenie Stowarzyszenia „Partnerstwo dla 
rozwoju Krajny” dla realizacji m.in. następujących celów strategicznych: 
1) Krajna- obszar dobrej jakości życia mieszkańców, przyjazny dla przedsiębiorczości  
i aktywnej eko- turystyki; 
2) Krajna - prężne partnerstwo świadomych wspólnot. 
Stowarzyszenie jest rozszerzeniem dotychczasowej współpracy, która związana była  
z utworzeniem Partnerstwa dla rozwoju Krajny. 
Partnerstwo dla rozwoju Krajny powstało we wrześniu 2020 r.  w odpowiedzi na Pilotaż 
uruchomiony przez Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej (MFiPR) zwany Centrum 
Wsparcia Doradczego (CWD). Partnerstwo rozwija się dynamicznie. W skład partnerstwa 
weszły na początku: 
- Powiat Pilski jako Lider,  
- gminy z powiatu pilskiego: Łobżenica, Białośliwie, Wysoka, Wyrzysk, 
- gminy z powiatu złotowskiego: Lipka, Zakrzewo,  
a następnie partnerstwo zostało rozszerzone o gminę Miasteczko Krajeńskie oraz o Powiat 
Złotowski. Reasumując obecnie partnerstwo tworzą dwa powiaty: Powiat Pilski  
i Powiat Złotowski oraz 7 gmin – 5 gmin z powiatu pilskiego oraz 2 z powiatu złotowskiego.  
Na dalszym etapie wskazana jest instytucjonalizacja Partnerstwa np. w formie stowarzyszenia. 
Wynika to, że faktu, iż w projektach strategicznych konieczne jest wskazanie beneficjenta 
projektu. Obecnie opracowywana jest Strategia Terytorialna Partnerstwa dla rozwoju Krajny, 
która będzie przedstawiona do zatwierdzenia po wejściu w życie Ustawy  
o zasadach realizacji zadań finansowych ze środków europejskich w perspektywie finansowej 
2021-2027. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 17  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/253/21 w sprawie o wyrażeniu zgody na współtworzenie przez Gminę 
Lipka Stowarzyszenia „Partnerstwo dla rozwoju Krajny” stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 
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g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2021 - 2040 

 
Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że w związku ze zmianą budżetu zmieniony 
został załącznik nr 1 i 2 Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zwiększono dochody w 2021 roku  
o łączną kwotę 1.135.718,68 zł, w tym: zwiększono plan dochodów bieżących o 1.020.718,68 
zł, zaś dochodów majątkowych o 115.000,00 zł. W latach 2022 - 2023 prognozy 
zaktualizowano wysokość dotacji bieżących i majątkowych w związku z planowanymi do 
osiągnięcia dochodami. W pozostałych latach prognozy nie dokonywano zmian w planie 
dochodów. 

Ponadto Pani Skarbnik poinformowała radnych, że zwiększono wydatki w 2021 roku o 
łączną kwotę 1.180.918,68 zł, w tym plan wydatków bieżących zwiększono o kwotę 
1.097.135,53 zł, zaś plan wydatków majątkowych o kwotę 83.783,15 zł. Jednocześnie w latach 
2022-2023 zwiększono   plan    wydatków    bieżących    i    majątkowych,    w    związku    ze    
zmianami w wykazie przedsięwzięć. 
W ramach wydatków bieżących na przedsięwzięcia: 
1) przesunięto środki w wysokości 39.881,05 zł z roku 2021 na 2022 w ramach 
przedsięwzięcia pn. „Z myślą o najmłodszych – pierwsze miejsca żłobkowe w Gminie Lipka” 
2) zwiększono o 9.000,00 limit wydatków w 2021 roku dla przedsięwzięcia pn. 
„Sporządzenie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla nieruchomości 
leżących w zbliżeniu Jeziora Miejskiego w Debrznie, działki nr 8094/1 i 8093/1 na terenie 
Gminy Lipka”. 
3) utworzono przedsięwzięcie pn. „Sporządzenie Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego po byłej jednostce wojskowej – obręb Debrzno Wieś, gm. Lipka”, gdzie 
określono limit wydatków dla 2022 roku w wysokości 64.000,00 zł 
4) utworzono przedsięwzięcie pn. „Zmiana uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Lipka”, gdzie określono limit wydatków dla 2022 roku w wysokości 
55.350,00 zł i dla 2023 roku w wysokości 18.450,00 zł. 
Natomiast w ramach wydatków majątkowych dokonano następujących zmian: 
1) zwiększono   limit   wydatków   na przedsięwzięcie   pn.   „Budowa   hali sportowej   
wraz z łącznikiem do szkoły podstawowej i infrastrukturą techniczną na działce nr 121/7 w 
Lipce, gm. Lipka” o łączną kwotę 30.750,00 zł, w tym w 2022 r. o kwotę 20.000,00 zł oraz w 
2023 r. o kwotę 10.750,00 zł. 
2) zwiększono limit wydatków na przedsięwzięcie pn. „Utworzenie Centrum Sportowo- 
Turystycznego ŁĄKIE” o łączną kwotę 5.000.000,00 zł, w tym: limit wydatków na 2022 r. o 
kwotę 2.500.000,00 zł oraz na 2023 r. o kwotę 2.500.000,00 zł. Planowana dotacja w ramach 
programu Polski Ład to 4.500.000,00 zł (podzielona w prognozie na lata 2022- 2023). 
3) utworzono przedsięwzięcie pn. „Przebudowa dróg dojazdowych do palcówek 
oświatowych w Gminie Lipka – m. Nowe Potulice, gdzie zaplanowano łączne nakłady w 
wysokości 3.030.000,00 zł, w tym limit w 2021 r. w wysokości 30.000,00 zł, w 2022 r. w 
wysokości 1.500.000,00 zł, w 2023 r. w wysokości 1.500.000,00 zł. Planowana dotacja w 
ramach programu Polski Ład to 2.850.000,00 zł (podzielona w prognozie na lata 2022- 2023) 

W   2021   roku    zwiększono    deficyt    o    45.200,00    zł    oraz    zmniejszono    
rozchody w wysokości 45.200,00 zł w związku z uzyskaniem umorzenia pożyczki. 
W kolejnych latach prognozy nie dokonano zmian kwoty długu oraz rozchodów budżetu z 
tytułu spłaty rat kredytów i pożyczek. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwa-
ły.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 19  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/254/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka 
na lata 2021 - 2040 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

h) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2021 rok 
 

 
Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że w dochody wzrosną o 694.189,52 

zł (po zmianie 32.989.924,50 zł) 
a. dochody bieżące +  579.189,52 zł (po zmianie 28.832.503,57 zł) 
b. dochody majątkowe +  115.000,00 zł (po zmianie   4.157.420,93 zł).  

Ponadto wydatki wzrosną o 739.389,52 zł (po zmianie 36.211.633,13 zł) 
a. wydatki bieżące + 655.606,37 zł (po zmianie  27.639.520,72 zł) 
b. wydatki majątkowe +  83.783,15 zł (po zmianie 8.572.112,41 zł).  
Deficyt: zwiększenie o 45.200,00 zł plan po zm.= 3.221.708,63 zł 
Przychody: bez zmian 
Rozchody: zmniejszenie o 45.200,00 zł plan po zm. = 2.372.839,58 zł 
- zmniejszenie wynika z uzyskania umorzenia części pożyczki z WFOŚiGW w Poznaniu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwa-
ły.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  

„za”               13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros ) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 21  – głosowanie imienne.  
 

Uchwała nr XXXI/255/21 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2021 rok 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

i) przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miejscowości Lipka w rejonie ulic Szkolnej i Kościuszki 
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Wójt omówił projekt uchwały. Wspomniał, że pojawiła się potrzeba znalezienia siedziby dla 
WTZ Lipka. Wójt podziękował starości za zaangażowanie i pomoc. Włodarz Gminy wspomniał, 
że WTZ Lipka mają podpisaną umowę z kurią na wynajem pomieszczeń do końca przyszłego 
roku. Wójt powiedział, że na ulicy Szkolnej planujemy wybudować pasywny Ośrodek Zdrowia, 
a dotychczasowy budynek Ośrodka Zdrowia stanowiłby bazę WTZ Lipka.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwa-
ły.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               13 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 23  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXI/256/21 w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Lipka w rejonie ulic Szkolnej i 
Kościuszki stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
10. Zakończenie sesji.     
    
Przewodniczący Rady Gminy Lipka na koniec podziękował  za udział w XXXI Sesji Rady Gminy 
Lipka.   
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
Protokołowała:                             Piotr Wandas 
 
 
Monika Gręba               Przewodniczący Rady Gminy Lipka 


